
NAŠE VESNICE  
ZPRAVODAJ OBČANŮ A PŘÁTEL PĚNČÍNA      
ZÁŘÍ 2015 
 

 
Vážení  spoluobčané,  
 

dětem i nám skončila prázdninová pauza a s ní i tropická vedra. Letos si snad 
nikdo nemohl stěžovat na nedostatek slunce v naší oblasti. Naopak u moře bylo někde i 
chladněji. Na hřišti se podařilo  za pomoci pana Jiřího Salaby udržet čistou vodu až do 
současné doby. Není to nic jednoduchého to mi věřte. Jen kdyby si alespoň někdo vážil 
toho, co se pro lidi dělá. Z důvodu čistoty vody, aby se tam nekoupali  a nečinili 
nepořádek svými exkrementy psi, bylo provedeno oplocení kolem bazénu. Opravdu jsem 
udiven  tím co lidé – škodiči dokáží. Oplocení vydrželo necelý týden. Ihned na to někdo 
odcizil valnou část uchycovacích karabin a síť tímto přestala plnit svoji funkci.  

 
        V loňském roce byla vybudována zeď na hřišti. Po řádném vyschnutí betonu bylo 
přistoupeno k jejímu oživení. Za přispění paní  Lenky Ikerové se podařilo tuto zeď 
oživit a tím dokončit. Její grafický návrh byl s její spoluprací realizován a je dokladem 
toho, že se ještě najdou lidé, kteří v obci pouze nepřespávají, ale jsou schopni i něco 
udělat. Za toto ji patří  poděkování. Ihned vedle toho zase nějaký vandal prořezal zcela 
novou ochrannou síť. 
 
      V řadě obcí a městech jsou lidé upozorňováni  na nepořádek kolem kontejnerů na 
odpad. To co někteří dokážou vytvořit kolem místa na hřišti, tak to nemá obdoby. 
Denně tudy chodím a tak o tom mám přehled. Jeden den je odpad vyvezen a za dva dny 
člověk nevěří svým očím. To, že si koupím a vybavím byt novým nábytkem, neznamená, 
že obaly od 2 m dlouhé postele, či jiného zboží vyhodím vedle mimo kontejner. Je tak 
těžké to upravit, aby se to vešlo do kontejneru nebo to předat v balíku dětem na sběr do 
hasičské zbrojnice?  V televizi všude jdou reklamy o recyklaci odpadů. Bez toho to 
nejde, pokud máme tuto krajinu zachovat. Nevyužití prostoru - objemů kontejnerů, stojí 
peníze za vývoz. To by se nechalo použít na jiné účely. Zaměstnanci firmy Marius 
Pedersen jsou také jenom lidé. Ti nemají v povinnosti se prokousávat odpadem ke 
kontejnerům, které přijeli vyvézt. Naposledy někdo skončil se starou králíkárnou. Šup 
tedy s oplechovanými dvířky a pletivem na zem ke kontejneru. Co si o tom má člověk 
myslet. Měl jsem za to, že každý ví kam co dát. Musí se jenom chtít. Mnozí se brání  tím, 
že až to budou  dělat všichni, budu to dělat i já. Co k tomu říci. 
 
        Během prázdnin bylo ze strany Pozemkového úřadu započato s realizací polní cesty 
od Škrétových k lipce. Na provedení skrývky bylo dobré tropické počasí. Alespoň se 
nikde nic neznečistilo. V současné době je skoro na celé délce položen podkladový 
kámen a práce postupují k závěru. Vše skončí osázením dřevin na povolených 
pozemcích. Na tuto akci by obec chtěla navázat  rekonstrukcí 183,5 m dlouhé  cesty 
kolem Salabových  na Kamenci. V současné době se čeká na vydání stavebního povolení 
a doufejme, že se někdo přihlásí do výběrového řízení této stavby. Tím bude vyřešena 



poslední  prašná cesta v intravilánu obce. Samozřejmě  jsou zde na pořadu další úseky 
cest k opravě. 
 
           Všem školákům přeji šťastné vykročení do nového školního roku. V areálu 
mateřské školy bude postaven  přístřešek pro vyžití předškoláků. Co více si přát. 

Karel Bičík, starosta obce 
    
NAŠI  JUBILANTI  
85 let pan Adolf Kapras       
85 let pan Jan Hobelant                              
70 let pan Václav Polák 
65 let paní Jitka Andělová 
65 let paní Ludmila Kudrnáčová 
60 let pan Jiří Černý 
50 let pan Petr Košek 
Všem jubilantům blahopřejeme a do dalších let přejeme vše dobré, klid, pohodu, 
spokojenost a pevné zdraví. 
 
POUŤ A POSVÍCENÍ  
Pouť se koná v neděli 20. září. Posvícení v pondělí 21. září. 
 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
Srdečně zveme na veřejné zasedání zastupitelstva obce, které se koná ve čtvrtek 3. 9. od 
19.00 hodin v salónku restaurace  kulturního domu. Program: zahájení, schválení 
programu, kontrola usnesení ZO, zpráva o činnosti OÚ a ZO, výběrové řízení „Místní 
komunikace p.p.č.1014/2 Pěnčín-Kamenec“, altán v MŠ, oprava MK – Albrechtice, 
rozpočtová opatření, věcné břemeno, informace starosty, různé, diskuse a usnesení. 
 
POPLATEK ZA ODVOZ POPELNICE A POPLATEK ZE PSA 
Prosíme, kdo ještě nemá uhrazen poplatek za odvoz popelnice, poplatek ze psa pro rok 
2015 a pronájem hrobového místa na místním hřbitově, aby zaplatil dlužnou částku 
nejpozději do konce měsíce září. Poplatky lze uhradit převodem: č.ú. 984857399/0800, 
nebo  v hotovosti v pokladně OÚ.  
Děkujeme. 
 
PŘÍSPĚVKY ZASTUPITEL Ů 

jako zastupiteli je mou povinností se zajímat o děj v naší obci i jejích 
přidružených částí! Díky tomu, že se pravidelně scházíme na schůzích, mám možnost 
nahlédnout a tento děj ovlivnit. Je pravda, že nejsem "střížovákem" či "p ěnčíňákem" 
dlouho, ale snažím se poznávat lidi i jejich potřeby. Dělám to dle mého nejlepšího 
vědomí a svědomí s tím, že je to za hlasy těch, co mě zvolili. Právě to je záměr toho, proč 
jsem tu. A ráda bych, abyste to tak chápali i vy občané. Je to už skoro rok, co jste mi o 
volbách svěřili důvěru a za to Vám ještě jednou děkuji. Snažíme se s kolektivem 
zastupitelů, v čele se starostou, dělat vše, co je v našich silách. Kolikrát je to těžké. 
Občas se nám nedaří vše podle plánu. Hází nám klacky pod nohy nečekané události, 
náročná administrativa, špatné načasování, nebo dokonce i my občané sami. 

Jako obyvatelce Střížovic mi samozřejmě záleží na tom, co se děje v mé 
bezprostřední blízkosti a zda vše funguje jak má. Chtěli bychom do Střížovic zkusit 



umístit kontejnery na tříděný odpad (PET, sklo). Zbývá jen zvolit vhodný prostor pro 
jejich umístění a užívání, což není jen tak. Najít jeden z mnoha obecních pozemků, kde 
by obyvatelům nejméně vadilo jejich užívání a zároveň tam byl dobrý přístup pro 
techniku potřebnou k jejich vyprazdňování. Buďme trpělivý, vše je v jednání. 

 
Za sebe bych chtěla poděkovat za vyčištění prostoru v Loužku, dále od silnice, 

pod lesem, kde byl za dlouhá léta nastřádaný nepořádek. Doufám, že se opět nějakým 
vandalům nepodaří prostor zanést. Dole v Loužku u silnice se nám také poničilo 
zábradlí na mostě, budeme doufat v jeho brzké opravení.  

Také alej na cestě v polích na Vlastibořice začíná být pěkně zelená a vzrostlá, 
poprosila jsem pana starostu Bičíka, jestli by bylo možné nainstalovat tam k lípě 
lavičku, bude to pěkné místo k odpočinku a výhledu do kraje, vzhledem k tomu, že je 
cesta vedena jako cyklostezka.  

Střížovice se nám také rozrůstají v počtu obyvatel. Přírůstky počítáme jak v nově 
narozených členech, tak i v nově přistěhovalých. Jen tak dál. 

Byla bych ráda, kdybychom se všichni více snažili spolu vycházet, společně se na 
věci dohodnout, zkusit tolerovat soukromý jiných a dodržovat pravidla. Občas 
chybujeme, chybovati je lidské, ale to nejdůležitější je chtít !  

 
Přeji vám klidné září a těším se na viděnou a to 3. 9. 2015 na veřejném jednání 

zastupitelstva. 
S pozdravem Anna Laššová 

 
ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
Prvního září začal nový školní rok.  Do první třídy nastoupilo 10 nových prvňáků. 
Celkem bude v tomto školním roce navštěvovat naši školu 34 žáků. 
O letních prázdninách byla ve škole v učebně druhé třídy znovu nalakována podlaha a 
byla vymalována školní družina a šatna dětí. V MŠ byla vymalována ložnice dětí. Za 
toto děkujeme p. starostovi, který vše zorganizoval a p. Brechlerovi, který paní uklízečce 
pomáhal při stěhování a drobných úpravách. 
Dále pak děkujeme oběma uklízečkám p. Šulcové a p. Marešové, které měly plno práce 
s úklidem a přípravou obou budov na nový školní rok. 
Od 1. září do 30. června kromě výuky a plnění povinností se budeme snažit dětem oživit 
pobyt ve škole o výuku pomocí různých mimoškolních akcí. Jsme rádi, že naše snahy 
podporuje i obec a těšíme se na spolupráci s obecním úřadem i s občany obce. 
Všechny občany zveme již nyní v září na charitativní akci „B ěh naděje“. Tato akce se 
uskuteční 21. 9. od 15 hodin. Stejně jako v minulých letech bude start na hřišti a 
účastníci proběhnou nebo projdou vyznačenou trať. Pro všechny bude připraveno 
drobné občerstvení a k zakoupení nějaké drobnosti, jejichž koupí podpoří „závodníci“ 
výzkum léčby rakoviny. Na všechny účastníky se těšíme a předem děkujeme za jejich 
podporu. 
V září také obě zařízení pojedou na výlet MŠ na Staré Hrady, ZŠ do Loučně a Jabkenic.  
Děti z MŠ pojedou na dopravní hřiště a užijí si i jiné zábavy. 

Všem našim svěřencům, jejich rodi čům a těm, kteří podporují činnost našich 
školských zařízení, přejeme mnoho zdaru v práci a pěkných zážitků ve škole i při 
mimoškolních akcích v novém školním roce. 
       Mgr. Jana Seiwaldová, ředitelka PO ZŠ a MŠ 
 
 
 



ZKONTROLUJTE SI PLATNOST OB ČANSKÉHO PRŮKAZU 
V letošním roce končí desetiletý interval od poslední hromadné výměny 

občanských průkazů. Občané by si proto měli zkontrolovat platnost svého průkazu a 
předejít tak případným problémům před úřady či policií. 

Ideální čas pro zažádání o nový občanský průkaz je v období mezi třiceti a 
šedesáti dny před skončením platnosti průkazu. V právních předpisech, které upravují 
vydání občanských průkazů, není tato lhůta přesně stanovena, je proto možné požádat i 
dříve než 60 dnů před skončením platnosti. Ti, kteří mají zřízenou datovou schránku 
pro fyzické osoby, jsou na tuto skutečnost upozorněni 60 dnů před skončením platnosti 
průkazu. 

Lhůta pro vyhotovení občanského průkazu se strojově čitelnými údaji a s 
nosičem dat s biometrickými údaji, tzv. „e-OP“, je 30 dní, proto je nutné nenechávat 
vyřízení dokladů na poslední chvíli. Správní poplatek se z důvodu skončení platnosti 
nevybírá. 

Na žádost lze vydat i občanský průkaz bez strojově čitelných údajů a bez nosiče 
dat s biometrickými údaji, tzv. OP „blesk“, který se vyhotovuje ve lhůtě do 15 dnů, 
zpravidla však na počkání a jeho platnost je jeden měsíc. Správní poplatek činí 100 Kč. 
Tento průkaz se však vydává pouze z důvodu ztráty, odcizení, poškození nebo zničení 
občanského průkazu na žádost občana. Žádost o vydání OP „blesk“ se podává současně 
se žádostí o vydání „e-OP“ místně příslušnému obecnímu úřadu obce s rozšířenou 
působností (OÚORP). 
DOKLADY POT ŘEBNÉ K ŽÁDOSTI: 
K žádosti o vydání nového občanského průkazu je třeba předložit dosavadní občanský 
průkaz. Nemůže-li občan předložit dosavadní občanský průkaz, je povinen prokázat 
svoji totožnost a předložit potvrzení o občanském průkazu (vydané např. v případě 
ztráty, odcizení, poškození nebo zničení OP, či zadržení neplatného OP). Fotografii 
pořizuje pracovník OÚORP při podání žádosti.  
OP „blesk“ občan předkládá 2 fotografie o rozměru 35 mm x 45 mm, odpovídající 
současné podobě občana, zobrazující jej v předním čelném pohledu, v občanském oděvu, 
bez pokrývky hlavy, bez brýlí s tmavými skly, s výjimkou nevidomých. 
KDE LZE OP PŘEVZÍT 
Občan je povinen převzít občanský průkaz osobně. OP se strojově čitelnými údaji a 
s nosičem dat s biometrickými údaji („e-OP“) lze převzít u úřadu, u kterého byla 
podána žádost o jeho vydání, případně u jiného OÚORP, který občan uvedl v žádosti. 
OP bez strojově čitelných údajů a bez nosiče dat s biometrickými údaji (OP „blesk“) lze 
převzít u orgánu příslušného k jeho vydání (dle místa TP). 
 

PODĚKOVÁNÍ ZA T ŘÍDĚNÍ TEXTILU  
Společnost Dimatex, ve spolupráci s obcí Pěnčín vytřídila za 1. pololetí 2015 1.086 kg 
textilu.  Za celý rok 2014 pak společnost Dimatex celkem vytřídila více jak 3.600 tun 
textilu. Jsme partnerem Českého červeného kříže v rámci projektu Textileco a Charity 
Česká republika. S vaší pomocí pravidelně poskytujeme ošacení neziskovým 
organizacím a lidem v nouzi. Spolupracujeme s Oblastní charitou Liberec, Nadějí 
Liberec, pomoc v nouzi Liberecko  atd. 
Nepotřebné a nepoškozené ošacení, obuv a hračky, prosíme, i nadále vkládejte do našich 
kontejnerů zabalené v igelitových taškách či pytlích.         Děkujeme, že nám pomáháte. 
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